

青少年護齒

共同治理先導計劃

政府資助青少年口腔檢查
Government-subsidised dental
check-ups for adolescents



合資格人士每年可獲得一次口腔
檢查服務資助。



資助服務範圍

- 口腔健康風險評估
- 口腔檢查
- 洗牙
- 個人口腔護理建議
- 按風險評估結果提供牙面氟化物劑治療
- 口腔檢查結果報告

服務對象



1. 年滿13至17歲的青少年（或將於申請參與計劃的年度內年滿13歲。任何年滿18歲的人士將不再合乎資格）；
2. 持有有效香港身份證；及
3. 已登記加入「醫健通」。
16歲以下的合資格人士由代決人為其遞交加入「醫健通」的申請。



合資格人士請即登記



瀏覽青少年護齒共同治理先導計劃網站，選擇已加入計劃的牙科醫生並聯絡診所，申請參加計劃及預約診症日期。

診症前

填妥計劃申請表暨同意書及口腔健康問卷，並登記加入「醫健通」。（申請表可於網站下載）

診症當日

帶同填妥的表格、問卷及香港身份證前往牙科診所。計劃建議家長／監護人陪同合資格青少年應診。

資助與共付



政府會資助服務的部分費用，金額為每年\$200。計劃參加者只需支付牙科醫生所釐定的共付額。政府建議牙科醫生額外收取的共付額為\$200。計劃參加者須直接向牙科醫生支付共付額。



政府資助計劃
Government-funded programme



Primary Dental Co-care

Pilot Scheme for Adolescents

政府資助青少年口腔檢查
Government-subsidised dental
check-ups for adolescents



政府資助計劃
Government-funded programme



Each eligible person can receive the subsidised services once every calendar year.



Scope of Subsidised Services

- Oral health risk assessment
- Dental check-up
- Dental scaling
- Personalised self-care advice on oral care
- Fluoride application as risk-based follow-up
- Check-up report

Target Beneficiaries



1. Adolescent aged 13 to 17 (or will be aged 13 in the calendar year the application to enrol is made. A person will cease to be eligible once he/she reaches the age of 18);
2. Holds a valid Hong Kong Identity Card; and,
3. Has joined the Electronic Health Record Sharing System (eHealth).

For eligible persons aged below 16, a substitute decision maker (SDM) should register eHealth for him/her.



Eligible Persons May Enrol Now



Choose a participating dentist from the PDCC website and contact the dental clinic directly to enrol in the programme and book an appointment.

Before the appointment

Complete the Application and Consent Form and the Oral Health Questionnaire, and complete registration in eHealth. (Forms are available in PDCC website)

On the day of appointment

Bring the completed form, questionnaire and HKID card to the dental clinic. The parent / guardian is encouraged to attend the appointment with the adolescent.

Subsidy and Co-payment



The Government will provide a partial subsidy of \$200 for each subsidised visit annually. The Scheme Participant is required to pay the co-payment fee determined by the dentist. The Government recommends \$200 as the co-payment fee additionally charged by the dentist. Scheme Participant should pay the co-payment fee directly to the dentist.